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Bucsa Község Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

Bucsa, Kossuth tér 6. Tel: 66/585-520. 

282-9/2023. ikt.sz. 

 

9. sz. 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 

 

Készült: Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. május 15-én (hétfő) 

délután 13,30 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 

Az ülés helye: Bucsa, Községháza nagyterme (Bucsa, Kossuth tér 6.) 
 

Jelen vannak: Kláricz János polgármester, Faluházi Sándor Attila, Földesi Györgyné, Juhász 

Sándor, Márki Tiborné képviselők. 
 

Távol maradt: Harmati Gyula alpolgármester, Fenyődi Attila képviselő 
 

Tanácskozási joggal meghívott: Dr. Nagy Éva jegyző, Sebők János tü. alezredes tűzoltó 

parancsnok, Kovács Krisztián tű. alezredes kirendeltségvezető, Köleséri Zoltán rendőr-

főhadnagy 
 

Kláricz János polgármester: Köszöntötte a megjelent képviselőket és Dr. Nagy Éva jegyzőt, 

Sebők János tü. alezredes tűzoltó parancsnokot, Kovács Krisztián tű. alezredes 

kirendeltségvezetőt, Köleséri Zoltán rendőr-főhadnagyot. 

 

Megállapította, hogy az ülés határozatképes, Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-

testülete részéről 7 fő képviselőből 5 fő jelen van.  

Hiányzik 2 fő képviselő, akik távolmaradásukat előre jelezték. 

A határozathozatalban részt vesz 5fő. 
 

Ismertette a napirendi pontokat:  

1./ Tájékoztató a Békés Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szeghalmi 

Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022 évben végzett munkájáról 

 Előadó: Kovács Krisztián tű. alezredes, kirendeltség-vezető 

 

2./ Beszámoló a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Karcagi 

Katasztrófavédelmi Kirendeltség Karcagi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi 

tűzvédelmi tevékenységéről 

 Előadó: Sebők János tű. alezredes, parancsnok 

 

3./ Beszámoló a Szeghalmi Rendőrkapitányság Bucsa község 2022 évi közbiztonsági 

helyzetéről, valamint a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről  

 Előadó: Czeglédi Lajos r. alezredes kapitányságvezető 

 

Kláricz János polgármester: Megkérdezte a képviselőket, van-e valakinek a napirendi 

pontokkal kapcsolatosan kérdése, kiegészítése?  

 

Mivel kérdés és kiegészítés nem volt, kérte a képviselőket, kézfelemeléssel szíveskedjenek 

szavazni, aki a napirendi pontokat elfogadja.  
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Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelen lévő 5 tagja 5 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a napirendi pontokat elfogadta.    

 

1.napirendi pont: Tájékoztató a Békés Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

Szeghalmi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022 évben végzett munkájáról 

 

Kláricz János polgármester: Ismertette az első napirendi pontot a tájékoztatást a Békés Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szeghalmi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022 évben 

végzett munkájáról. 

 

Megkérdezte Kovács Krisztián tű. alezredes kirendeltségvezető urat, hogy kíván-e 

kiegészítést tenni? 

 

Kovács Krisztián tű. alezredes kirendeltségvezető: A tűzoltósági feladatokat illetékesség 

tekintetében Karcag látja el. Annyit szeretne elmondani, hogy évekig nem volt halálos 

áldozatot követelő tűzeset. Sajnos a tavalyi évre ezt nem tudják elmondani, hiszen 3 ilyen eset 

is volt, amely házakban szénmonoxid-, füstjelző készülék van, ritkábban történik baleset. 

Esetükben a három balesetben idős, egyedülálló, rossz szociális helyzetben élő személyek is 

voltak. Általában ezek az emberek a veszélyeztetett csoportba sorolhatóak. 

Fontosnak tartja felhívni a lakosság figyelmét arra, hogy ha módjukban áll szerezzenek be 

szénmonoxid- és füstjelző készüléket. A közel múltban tartották meg a Flórián- napot, amin 

polgármester úr is részt vett, valamint egy főt jutalomban részesített. 

Ennyivel szerette volna kiegészíteni a beszámolót, kérdésekre szívesen válaszol. 

 

Kláricz János polgármester: Megköszönte a kiegészítést. Valóban jutalomban részesült Szabó 

Péter, aki a munkájukat sokat segítette. Bízik benne, hogy a továbbiakban is ilyen hatékonyan 

tudnak együttműködni. 

 

Megkérdezte a képviselő társakat van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Képviselő-testület tagjait kézfelemeléssel 

jelezze, aki elfogadja a tájékoztatást a Békés Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

Szeghalmi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022 évben végzett munkájáról. 

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 5 tagja 5 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

26/2023.(V.15.) Képviselő-testületi határozat 

Beszámoló a Békés Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szeghalmi 

Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022 évben végzett munkájáról 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Békés Megyei Katasztrófavédelmi 

Igazgatóság Szeghalmi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 2022 évben végzett munkájáról 

szóló tájékoztatót a csatolt mellékletben foglalt részletezéssel elfogadja. 

Felelős: Kláricz János polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

 

2.napirendi pont: Beszámoló a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédelmi 

Igazgatóság Karcagi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Karcagi Hivatásos Tűzoltó-

parancsnokság 2022. évi tűzvédelmi tevékenységéről 
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Kláricz János polgármester: Előterjesztette a második napirendi pontot, a beszámolót a Jász-

Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Karcagi Katasztrófavédelmi 

Kirendeltség Karcagi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság 2022. évi tűzvédelmi 

tevékenységéről. 

 

Megkérdezte Sebők János tű. alezredes tűzoltó parancsnokot, hogy van-e a beszámolóval 

kapcsolatosan kiegészíteni valója? 

 

Sebők János tű. alezredes tűzoltó-parancsnok: Pár gondolattal szeretné kiegészíteni a 

beszámolót, az idei év statisztikáival. 

Az idei évben a műszaki vizsgálatok tekintetében három esemény történt a településen. Mind 

három esemény beavatkozást kívánó eset volt. Riasztották az egységeket egy fa kidőlés 

esetében, egyszer volt egy életmentés esetében, valamint volt egy közúti baleset is. 

Tűzesetek tekintetében az idei évben öt alkalommal vonultak ki az egységek, három eset 

beavatkozást igényelt, egy esetben téves tűzjelzés érkezett, valamint volt egy utólagos jelzés 

is. 

Összességében a nyolc esetet nézve öt esetben volt károsult. 

Ennyi kiegészítést szeretne tenni, kérdésekre szívesen válaszol. 

 

Kláricz János polgármester: Megkérdezte, hogy van-e valakinek még kérdése, hozzászólása? 

 

Faluházi Sándor képviselő: A beszámoló adataiból látja, hogy a 2021. évhez képest 2022. 

évre növekedtek a káresemények, több évre visszatekintve viszont nagyobb kiugrás nem 

történt. Szerencsére szándékosan téves riasztás nem történt, a lakosság ezen a téren 

fegyelmezett. 

A katasztrófa védelem anyagában látszik, hogy milyen széleskörű feladatokat látnak el. Nem 

egyszerű a helyzetük, sem nekik sem a rendőrségnek. Mindenhol a költség megtakarításra 

igyekeznek sarkalni őket, ezek mellett kell kiemelkedő munkát teljesíteniük. 

Egyetlen pici javításra hívná fel a figyelmet: a szövegben van egy kis elírás, a szabadtüzek 

megelőzése részben. „3 esetben került megállapításra, hogy a szabadtéri növényi hulladék 

égetését végző személy nem rendelkezett a tűz továbbterjedésére alkalmas eszközzel…” 

Gondolja itt a továbbterjedése szó helyett a meggátolására szót szerették volna használni. 

 

Kovács Krisztián tű. alezredes kirendeltségvezető: Véleménye szerint nem történt elírás, jó a 

megfogalmazás. Szabadtéri tüzeknél jellemző az, hogy a környezetvédelem adhat rá 

engedélyt, abban az esetben, ha megvannak a kritériumok. A katasztrófavédelem, mivel 

engedélyt nem adhat így csak tudomásul veszi azt. Égetésnél a továbbterjedésére alkalmas 

eszközzel kell rendelkezni, amely biztosítja, hogy ott ég a tűz ahol annak égnie kell. 

 

Faluházi Sándor képviselő: Így már érthető, köszöni szépen a tájékoztatást. 

 

Kláricz János polgármester: Egy kár esemény következtében nyilvánították az ingatlant 

lakhatatlanná, itt egy önkormányzati ingatlan felajánlásra is került. Nem volt rá szükség, 

mivel az illetőt családon belül helyezték el. 

 Megkérdezte, hogy van-e valakinek még kérdése, hozzászólása? 

 

 

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Képviselő-testület tagjait kézfelemeléssel 

jelezze, aki elfogadja a beszámolót a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédelmi 
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Igazgatóság Karcagi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Karcagi Hivatásos Tűzoltó-

parancsnokság 2022. évi tűzvédelmi tevékenységéről. 

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 5 tagja 5 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

27/2023.(V.15.) Képviselő-testületi határozat 

Beszámoló a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

Karcagi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Karcagi Hivatásos Tűzoltó-parancsnokság  

2022 évben végzett munkájáról 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság Karcagi Katasztrófavédelmi Kirendeltség Karcagi Hivatásos 

Tűzoltó-parancsnokság 2022 évben végzett munkájáról szóló beszámolót a csatolt 

mellékletben foglalt részletezéssel elfogadja. 

Felelős: Kláricz János polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

3.napirendi pont: Beszámoló a Szeghalmi Rendőrkapitányság Bucsa község 2022 évi 

közbiztonsági helyzetéről, valamint a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről  

 

Kláricz János polgármester: Előterjesztette harmadik napirendi pontot, a beszámolót a 

Szeghalmi Rendőrkapitányság Bucsa község 2022 évi közbiztonsági helyzetéről, valamint a 

közbiztonság érdekében tett intézkedésekről.  

 

Megkérdezte Köleséri Zoltán rendőr-főhadnagyot kíván-e kiegészítést tenni a beszámolóval 

kapcsolatosan? 

 

Köleséri Zoltán rendőr-főhadnagy: A település tekintetében szerencsésnek tekinthetik 

magukat, mivel szabálysértés vagy bűncselekmény tekintetében minimális emelkedés van az 

előző évekhez képest. A településen élők között van 6-8 személy, akit állandó figyelemmel 

kísérnek. Egy fő jelenleg letartóztatásban van. A többi személy tekintetében szinte 

mindegyikkel szemben folyamatos büntető eljárás zajlik. 

Volt szó a sérüléses balesetekről a katasztrófa védelem beszámolójában. A rendőrség ezt a 

statisztikát más aspektusból közelíti meg: a KRESZ szabálysértés következtében történt-e 

sérülés? A statisztikájukat a baleset mechanizmusa során bekövetkezett személyi sérülés 

szerint tartják nyilván. A két beszámolóban ezért térnek el a számok. Bucsa tekintetében a 

statisztikájuk nem hozott sérüléses balesetet. Reméli az idei évben is így lesz. 

A rendőrség az idei évben kiemelt céljául tűzte ki, hogy a baleseteket hatósági eszközökkel is 

megelőzzék. Ezzel kapcsolatban már több akciójuk is volt. Kiemelten figyelik a balesetet 

okozó tényezőket: gyorshajtás, elsőbbség nem megadása, irányjelzők használata. Passzív 

biztonsági eszközöket is figyelik, ilyen például a gyermek biztonság. Egy baleset bármikor 

bekövetkezhet, de ezekkel az ellenőrzésekkel igyekeznek csökkenteni az emberi hibákat. Erre 

a lakosság figyelmét is fel kell hívni. 

Jogsértések tekintetében egyre sűrűbb az online térben elkövetett szabályszegések. Ezért kéri, 

hogy ezekre a csalókra külön hívják fel a lakosság figyelmét. Már gyanús lehet egy rossz 

magyar nyelvezettel megírt levél. A bizalmatlanság, amit az emberek egymással szemben 

tanúsítanak, még ha ismerik is egymást, egy idegennel szembe is meg kellene tartani. A 

Facebook-on iszonyatos mértékben elterjedtek a csalások. Már az eladók sem vannak 

biztonságban. Ezzel kapcsolatban a legújabb módszer az, hogy megígérik az eladónak, hogy 
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megveszik a terméket, majd küldenek egy linket a fizetés módjáról. Az eladó rá megy a 

linkre, megadja az adatait és mire észbe kap, addigra már vissza is éltek az adataival.  

A munkának látszó ígéretekkel is tele van a közösségi tér. Ezért kéri, hogy mindenki legyen 

körültekintő az online térben is. 

Szeretné megköszönni az önkormányzatnak a körzeti megbízott, Tóth Sándornak adott 

jutalmat. 

Megköszönte a szót, a kérdésekre szívesen válaszol. 

 

 Kláricz János polgármester: Megkérdezte van-e még valakinek kérdése, hozzászólása?  

 

Juhász Sándor képviselő: A sebességgel kapcsolatos új jogszabályról szeretne tájékoztatást 

kérni. 

 

Köleséri Zoltán rendőr-főhadnagy: A médiában egy rosszul tájékoztatott hírt kaptak ezzel 

kapcsolatosan. Semmilyen jogszabályváltozás nem történt, csak az általuk használt 

készülékekben volt gyári hiba. Ez 1-2 km/óra eltérés volt, a készülékek típusától függően. A 

méréseiket ez alapján kellett vezetniük. Ezt az egy dolgok törölték el, mivel a rendőrség 

álláspontja szerint ezeknek a műszereknek nincs hibája. Maga a retorzió nem változott, csak 

amit az eddig mért értékből levontak, most már nem vonják le. Összességében a tűréshatár az 

ami változott. 

 

Faluházi Sándor Attila képviselő: Annyit szeretne hozzáfűzni a beszámolóhoz, hogy látja 

benne van a kiberbiztonság. Ennek nagyon örül, hiszen egyre többet hallani az ezzel 

kapcsolatos bűncselekményekről. Való igaz, hogy az emberek ezeken a fórumokon sokkal 

bizalmasabbak, mint az életben. 

 

Köleséri Zoltán rendőr-főhadnagy: Külföldi bűnszervezetek találják meg a magyar lakosokat, 

sajnos van, aki bedől nekik és akár milliókkal is megkárosítják. 

 

Kláricz János polgármester: Köszöni a kiegészítést. 

A magyar közút megyei szervezetével volt egyeztetésük már tavaly is az utak javításával 

kapcsolatosan. Talán az idei költségvetésbe bele fog férni a falu és a megye határ közötti 

szakasz rendbetétele. Ez az egyik legrosszabb szakasz, balesetveszélyes.  

Dolgoznak azon, hogy tudjanak a településen kialakítani gyalogos átkelőhelyet. Ehhez a 

hatóság és a rendőrség részéről is a támogatás meg van., a műszaki kivitelezés 

költségviselését illetően vannak még akadályok. 

A statisztikákkal kapcsolatban, örömét fejezi ki, hogy pozitív beszámoló készült az előző 

évről. 

 

Megkérdezte, hogy van-e valakinek kérdése, hozzászólása? 

 

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, kérte a Képviselő-testület tagjait kézfelemeléssel 

jelezze, aki elfogadja a beszámolót a Szeghalmi Rendőrkapitányság Bucsa község 2022 évi 

közbiztonsági helyzetéről, valamint a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről.  

 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete jelenlévő 5 tagja 5 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 
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28/2023.(V.15.) Képviselő-testületi határozat 

 Beszámoló a Szeghalmi Rendőrkapitányság Bucsa község 2022 évi közbiztonsági 

helyzetéről, valamint a közbiztonság érdekében tett intézkedésekről 

Bucsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Szeghalmi Rendőrkapitányság Bucsa 

község 2022 évi közbiztonsági helyzetéről, valamint a közbiztonság érdekében tett 

intézkedésekről végzett munkájáról szóló beszámolót a csatolt mellékletben foglalt 

részletezéssel elfogadja. 

Felelős: Kláricz János polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

 

Kláricz János polgármester: Megkérdezte, hogy van-e valakinek még kérdése, hozzászólása? 

 

Mivel több kérdés és hozzászólás nem volt, az ülést 14,10 órakor bezárta.  

 

 

kmf. 

 

 

 

 

Kláricz János              Dr. Nagy Éva  

polgármester       jegyző 

 

 

 

    Komroczkiné Nagy Edit  

       jegyzőkönyvvezető 


